
Protokół Nr XIV/19

z XIV sesji  Rady Miejskiej,  która  odbyła  się  25  listopada 2019 r.  w  sali  Nr  4  Urzędu
Miejskiego  w Pabianicach, ul. Zamkowa 16.
    
Stan radnych – 23, 
Obecnych – 22 (zał. Nr  1), radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji.
                                 
Ad.1
Przewodniczący  Rady   Krzysztof  Rąkowski -otworzył  o  godz.  14.00   XIV  sesję  Rady
Miejskiej  w  Pabianicach.  Powitał  Radnych,  Prezydenta  z  jego  najbliższymi
współpracownikami oraz pozostałych zaproszonych gości. 

Sesja została zwołana na wniosek Prezydenta (zał. Nr  2).–  radni otrzymali porządek (zał.
Nr  3). 

Przewodniczący Rady  Krzysztof Rąkowski – zwrócił się do Prezydenta czy wyrazi zgodę
na  wprowadzenie  pkt.  11  –   zmieniającej   uchwałę  V/59/19  w  sprawie  zatwierdzenia
rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej,  oraz  pkt.10 stanowiska, które otrzymaliście
Państwo mailowo 10.30. Pozostałe punkty zmienią odpowiednio kolejność.

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz - tak wyraża zgodę.

Ad.2
Do  Komisji  Uchwał  i  Wniosków  zaproponowano  radnych:  Gabriela  Grzejszczaka,
Antoniego Hodaka, Alicję Jóźwiak. Radni wyrazili zgodę.

Głosowanie: za przyjęciem składu– 22, przeciw- 0, wstrzymało się -0. Przyjęto.
 
Ad.3
Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  przedstawiła    projekt  uchwały     w  sprawie  zmian  
budżetu miasta Pabianic na 2019 r. – proj. nr 1.  (Zał. nr 4)   
Uzasadnienie  -I.  Zwiększa  się  plan  dochodów o  kwotę  19.500,00  zł  w  następujących
pozycjach: 
dochody bieżące - wpływy z usług w Szkole Podstawowej Nr 15 — 16.500,00 zł, - dotacja
z Powiatu Pabianickiego dla Miejskiej Biblioteki - 3.000,00 zł. 
II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 19.500,00 zł, z przeznaczeniem na: 
wydatki bieżące 
-  dla Szkoły Podstawowej Nr 15, z tytułu zwiększonego zapotrzebowania na obiady w
placówce —16.500,00 zł, - na dotację dla Miejskiej Biblioteki Publicznej na zakup nowego
sprzętu komputerowego — 3.000,00 zł 
III. Po stronie planu wydatków dokonuje się następujących przeniesień: 
W  wydziale  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  —  przeniesienie  kwoty  209.673,24  zł  z  grupy
wydatków bieżących — dotacje  na zadania bieżące na wynagrodzenia i  pochodne od
wynagrodzeń dla podległych placówek - szkół i przedszkoli 
Dodatkowo  w  grupie  dotacji  na  zadania  bieżące  dokonuję  się  przesunięć  między
podmiotami:  Zmniejszenie  w  Szkole  podstawowej  im.  Św.  Wincentego  a  Paulo  —
17.326,76 zł 
Zwiększenie  Gmina  Zelów  —  326,76  zł  Miasto  Łódź  —  15.000,00  zł  Przedszkole
Niepubliczne „Kłapciatek" — 2.000,00 zł 



Zmiany planu dotacji związane są z mniejszą niż planowano liczbą dzieci w placówkach
niepublicznych z przeznaczeniem na uzupełnienie braków na dotacje celowe i podmiotowe
w przedszkolach oraz na wydatki płacowe w szkołach i przedszkolach miejskich. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty,Kultury i Sportu Iwona Marczak -przedstawiła pozytywną
opinię Komisji.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska przedstawiła pozytywną
opinię Komisji.

Nie było głosów w dyskusji.
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr
XIV/167/19  (zał. Nr 5).
 
Ad.4
Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  przedstawiła    projekt  uchwały     w  sprawie  zmian  
budżetu miasta Pabianic na 2019 r. – proj. nr 2.  (Zał. nr 6)   
Uzasadnienie I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 3.000,00 zł dochody\ bieżące  
- środki na dofinansowanie własnych zadań bieżących, pozyskane w związku z podpisaną
umową  na  dofinansowanie  projektu  na  realizację  Programu  „Decydujesz,  pomagamy"
organizowanego przy współpracy z Tesco Polska Sp. z o.o. z Fundacją Pracownią Badań i
Innowacji Społecznej „STOCZNIA" 
II.  Zwiększa się plan wydatków o kwotę 3.000,00 zł  na : wydatki  bieżące  związane z
realizacją zadań statutowych w Miejskim Centrum Pomocy Społecznej 
III. Po stronie planu wydatków dokonuje się następujących przeniesień: 
Zmniejszenie w grupie wydatków bieżących wynikających z oszczędności budżetu roku
2019 w kwocie 188.000,00 zł, z czego: 
—  dotacje  na  zadania  bieżące  w  dz.852,  rozdz.  85295  w  kwocie  9.250,00  zł  -
wynagrodzenia  i  pochodne  od  wynagrodzeń  w  dz.855,  rozdz.85505  w  kwocie
100.000,00zł - wydatki związane z realizacją zadań statutowych w dz. 855, rozdz. 85508 w
kwocie 5.250,00 zł w dz. 855, rozdz. 85510 w kwocie 73.500,00 zł 
Pozyskane  środki  w  kwocie  188.000,00  zł  przeznacza  się  na  zwiększenie  w  grupie
wydatków bieżących związanych z realizacją zadań statutowych dla Miejskiego Centrum
Pomocy  Społecznej.  Zwiększenie  planu  wydatków  podyktowane  jest  koniecznością
zapewnienia  wsparcia  dla  osób  niepełnosprawnych,  starszych  i  schorowanych,  w
większości  samotnych  na  realizację  usług  opiekuńczych  świadczonych  w  miejscu
zamieszkania beneficjenta. 

Przewodniczący  Komisji  Spraw Społecznych Piotr  Duraj-przedstawił  pozytywną opinię
Komisji.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska przedstawiła pozytywną
opinię Komisji.

Nie było głosów w dyskusji.
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr
XIV/168/19  (zał. Nr 7).

Ad.5
Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  przedstawiła    projekt  uchwały     w  sprawie  zmian  
budżetu miasta Pabianic na 2019 r. – proj. nr 3.  (Zał. nr 8)   
Uzasadnienie -I. Zwiększa się plan dochodów majątkowych o kwotę 37.914 zł w związku z
otrzymaniem dodatkowego dofinansowania z budżetu państwa na realizację projektu pn.



„Integracja  różnych  systemów  transportu  zbiorowego  poprzez  rozbudowę  węzłów
przesiadkowych w województwie łódzkim". 
II. Zwiększa się plan wydatków o 37.914 zł w następujących pozycjach: 
1.wydatki majątkowe. w tym: - o kwotę 1.165,84 zł na realizację projektu pn. „Rowerowe
Łódzkie- Integracja różnych systemów transportu zbiorowego poprzez rozbudowę węzłów
przesiadkowych w woj. Łódzkim" - o kwotę 36.748,16 na rezerwę inwestycyjną. 
III. Po stronie planu wydatków dokonuje się następujących przeniesień : 1.zmniejszenia w
łącznej kwocie 243.560,84 zł w tym: - kwotę w wysokości 200.000 zł z rozdziału 80101 w
związku z brakiem możliwości  realizacji  zadania inwestycyjnego w 2019 r.  pn. „Zespół
boiskowy  SP  5  —  bieżnia  czterotorowa  ze  skocznią  w  dal  —  Budżet  Obywatelski"
(wydatek  majątkowy),  -  kwotę  w wysokości  40.110 zł  z  rozdziału  90001  w związku  z
uwolnieniem  środków  przeznaczonych  na  gospodarkę  ściekową  (wydatek  bieżący),  -
kwotę w wysokości 1.165,84 zł na realizację projektu pn. „Rowerowe Łódzkie- Integracja
różnych systemów transportu zbiorowego poprzez rozbudowę węzłów przesiadkowych w
woj.  Łódzkim"  —wkład  własny  (wydatek  majątkowy),  -  kwotę  w wysokości  2.285  zł  z
rozdziału 85504 oszczędności na usługach (wydatek bieżący). 
2. zwiększenia w łącznej kwocie 243.560,84 zł w tym: - kwotę 7.000 zł w rozdziale 70001
—  z  przeznaczeniem  na  realizację  nowego  zadania  inwestycyjnego  pn.  „Dobudowa
przewodów kominowych w budynku przy ul. Moniuszki 45 w Pabianicach" (dotacja celowa
dla ZGM — wydatek majątkowy), - kwotę 193.110 zł w rozdziale 75023 z przeznaczeniem
na realizację dwóch nowych zadań inwestycyjnych pn. „Zakup przełączników sieciowych 4
szt." kwota 147.600 zł (wydatek majątkowy) i „Zakup urządzenia do zabezpieczenia sieci"
kwota  45.510  zł  (wydatek  majątkowy),  -  kwotę  1.165,84  zł  w  rozdziale  75818  na
zwiększenie rezerwy inwestycyjnej, - kwotę 25.000 zł w rozdziale 80101 jako uzupełnienie
kwoty niezbędnej do realizacji projektu pn. „Kompleks Rekreacyjny Piaski SP 14"- Budżet
Obywatelski  (wydatek majątkowy) - kwotę w wysokości  15.000 zł  w rozdziale 80148 z
przeznaczeniem  na  zadanie  pn.  „Zakup  wyparzarko-  zmywarki  w  SP  16  (wydatek
majątkowy), - kwotę 2.285 zł w rozdziale 85504 jako uzupełnienie wkładu własnego na
realizację  zadania  inwestycyjnego  realizowanego  przez  MCPS  pn.„Likwidacja  barier
transportowych -  zakup autobusu do przewozu osób niepełnosprawnych,  w tym jedno
miejsce dla  osoby niepełnosprawnej  poruszającej  się  na  wózku inwalidzkim"  (wydatek
majątkowy). 
IV. Ponadto na projekcie pn. „Poprawa efektywności wykorzystania energii w budynkach
użyteczności  publicznej  Gminy  Miejskie  Pabianice"  kwotę  886.160,95  zł  z  grupy
wydatkowej inwestycje i zakupy inwestycyjne przenosi się do grupy wydatkowej inwestycje
i  zakupy inwestycyjne z udziałem UE celem dostosowania kwot  do zmian w budżecie
miasta dokonanych na sesji 23.10.2019 r.

Przewodnicząca Komisji Oświaty,Kultury i Sportu Iwona Marczak -przedstawiła pozytywną
opinię Komisji.

Przewodniczący  Komisji  Spraw Społecznych Piotr  Duraj-przedstawił  pozytywną opinię
Komisji.

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik przedstawiła
pozytywną opinię Komisji.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska przedstawiła pozytywną
opinię Komisji.

Przewodnicząca Komisji  Zarządzania Mieniem Komunalnym Joanna Kupś przedstawiła
pozytywną opinię Komisji.



Radny Piotr Różycki – zakup przełączników sieciowych w proj. 4 też jest to, do czego to
służy.
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska- nie, jest to tylko w  proj. 3.

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz – są to swatch, niezbędne bo zwiększenie usług
elektronicznych  i  konieczność nowszych modeli,  dużo korespondencji wysyłamy przez e-
puap.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski-  brak  możliwości  realizacji  z  budżetu
obywatelskiego dlaczego ?

Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  -projektant  nie  wywiązał  się  w  czasie  w
przygotowaniu projektu.

Naczelnik Waldemar Boryń- projektant spóźnił  się z dokumentacją, 2 oferenci przedstawili
zbyt wysokie kwoty, późno przetarg ogłoszony i  nie ma czasu na ogłoszenie kolejnego
przetargu. Bieżnie muszą być wykonane przy odpowiednich temperaturach. Ponadto nie
zmieścili się w kwocie 200 tys. zł, pozostałe zadania  są realizowane.

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-1, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr
XIV/169/19  (zał. Nr 9).

Ad.6
Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  przedstawiła    projekt  uchwały     w  sprawie  zmian  
budżetu miasta Pabianic na 2019 r. – proj. nr 4.  (Zał. nr 10)   
Uzasadnienie -W związku z podpisaną umową pomiędzy Wojewódzkim Urzędem Pracy w
Łodzi  a Miastem Pabianice na realizację  projektu dofinansowanego z budżetu UE pn.
„Droga  do  przemiany”  wprowadza  się  w  2019  r.  środki  z  budżetu  UE  w  wysokości
47.915,60  zł  oraz  środki  w  kwocie  4.080,00  zł  z  Powiatowego  Urzędu  Pracy  jako
zabezpieczenie  wkładu  własnego  do  realizacji  projektu  pn.  „Droga  do  przemiany”.
Uzupełnienie wkładu własnego stanowi kwotę 11.860,00 zł ze środków własnych miasta.
Realizację projektu przewidziano na lata 2019-2022. Całkowita wartość projektu wynosi
1.175.644,08 zł w tym: dofinansowanie UE w kwocie 999.304,08 zł oraz wkład własny w
kwocie 176.340,00 zł z czego 71.712,00 zł finansuje Powiatowy Urząd Pracy w ramach
zadań na realizację Prac Społecznie Użytecznych oraz kwotę 104.628,00 zł  miasto ze
środków własnych. 

Przewodniczący  Komisji  Spraw Społecznych Piotr  Duraj-przedstawił  pozytywną opinię
Komisji.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska przedstawiła pozytywną
opinię Komisji.

Nie było głosów w dyskusji.
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr
XIV/170/19  (zał. Nr 11).

Ad.7
Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  przedstawiła    projekt  uchwały     w  sprawie  zmian  
budżetu miasta Pabianic na 2019 r. – proj. nr 5.  (Zał. nr 12)   



Uzasadnienie  -I.  Zwiększa  się  plan  dochodów  o  kwotę  1.607.000,00  zł  z  tytułu:  -
zrealizowanych na r-k bankowy wpłat kar umownych w kwocie 1.585.000,00 zł, - wyższym
wpływem dochodów za wynajem boiska Orlika SP Nr 3 w kwocie 22.000,00 zł. 
II. Zwiększa się plan wydatków o 22.000,00 zł, w tym: - na wydatki statutowe dla SP Nr 3
— 10.000,00 zł, - na wydatki w grupie wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń celem
uzupełnienia braków roku 2019 dla SP Nr 3 --12.000,00  zł. 
III.  W  planie  wydatków  bieżących  dokonuje  się  przeniesień  środków  w  wysokości
893.722,32 zł, w tym: 
Zmniejszenia  (wydatki  bieżące):  -  z  tytułu  poręczeń  i  gwarancji  —  850.600,00  zł,  -
oszczędności w grupie wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń oraz w grupie zadań
statutowych — 10.000,00 zł (Wydział Urbanistyki), - oszczędności w grupie świadczeń na
rzecz osób fizycznych — 15.000,00 zł (Wydział Spraw Lokalowych), - wydatki w grupie
zadań statutowych — 18.122,32 zł (Wydział Infrastruktury Technicznej i Komunikacji), 
Zwiększenia  (wydatki  bieżące):  Pozyskane  środki  w  kwocie  893.722,32  zł  w  całości
przeznacza  się  na  uzupełnienie  planu  w  grupie  wynagrodzenia  i  pochodne  od
wynagrodzeń dla placówek oświatowych Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu. 
Dodatkowo  niniejszą  uchwałą  koryguje  się  wartość  zaangażowanych  w  roku  2019
środków pozostałych na r-ku bankowym wg stanu na 31.12.2018 o kwotę 1.585.000,00 zł,
czego efektem będzie polepszenie wyniku budżetu i poprawy wskaźników wymaganych
uofp. 
Przewodnicząca Komisji  Zarządzania Mieniem Komunalnym Joanna Kupś przedstawiła
pozytywną opinię Komisji.

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik przedstawiła
pozytywną opinię Komisji.

Przewodnicząca Komisji Oświaty,Kultury i Sportu Iwona Marczak -przedstawiła pozytywną
opinię Komisji.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska przedstawiła pozytywną
opinię Komisji.

Nie było głosów w dyskusji.
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr
XIV/171/19  (zał. Nr 13).

Ad.8
Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  przedstawiła    projekt  uchwały     w  sprawie  zmian  
budżetu miasta Pabianic na 2019 r. – proj. nr 6.  (Zał. nr 14)   
Uzasadnienie -I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 84.709,00 zł z tytułu: - przyznania
przez  WFOŚiGW  dotacji  na  realizację  projektów  w  ramach  umów  z  placówkami
oświatowymi  „Edukacja  ekologiczna  w  szkołach  i  przedszkolach  w  roku  szkolnym
2019/2020" dla SP Nr 17, PM Nr 6, PM Nr 15 w kwocie 24.202,00 zł, - dobrowolnych wpłat
darowizn z Rady Rodziców w kwocie 6.507,00 zł,  -  wpłat  za zezwolenie na sprzedaż
napojów alkoholowych w kwocie 54.000,00 zł. 
II.  Zwiększa się plan wydatków o kwotę 84.709,00 zł  w tym: - na wydatki  statutowe w
podległych  placówkach oświatowych  w kwocie  30.709,00 zł  na  realizację  projektów w
ramach umów pn.: - „Pamiętaj o wodzie gdy chcesz żyć w przyrodą w zgodzie" - PM Nr 6
— 7.522,00 zł,  - „Dbając o wodę chronimy środowisko" - PM Nr 15 — 19.637,00 zł,  -
„Blisko wody" - SP Nr 17 — 3.550,00 zł, na wydatki statutowe związane z realizacją zadań
w ramach miejskich programów profilaktycznych w kwocie 54.000,00 zł.



Przewodnicząca Komisji Oświaty,Kultury i Sportu Iwona Marczak -przedstawiła pozytywną
opinię Komisji.

Przewodniczący  Komisji  Spraw Społecznych Piotr  Duraj-przedstawił  pozytywną opinię
Komisji.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska przedstawiła pozytywną
opinię Komisji.

Nie było głosów w dyskusji.
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr
XIV/172/19  (zał. Nr 15).

Ad.9
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła    projekt uchwały     w sprawie  zmiany  
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2019 – 2035..  (Zał. nr  
16) 
Uzasadnienie- Aktualizacja WPF spowodowana jest koniecznością urealnienia dochodów i
wydatków budżetu. Szczegółowe wyjaśnienie zmian obrazuje załącznik nr 3 - „Objaśnienia
przyjętych wartości do WPF Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2019-2035. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska przedstawiła pozytywną
opinię Komisji.

Nie było głosów w dyskusji.

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–22, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr
XIV/173/19  (zał. Nr 17).

Ad.10 
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski przedstawił projekt stanowiska z autopoprawką
w  sprawie  wystąpienia  z  apelem  dotyczącym  pogarszającej  się  sytuacji  finansowej
jednostek samorządu terytorialnego w związku z realizacją polityki Rządu RP   (zał. Nr 18)  .  

Radny  Włodzimierz  Stanek-  sesja  zwołana  na  wniosek  Prezydenta,  zgoda  była  na
rozszerzenie porządku  ale z przykrością stwierdza, że Pabianice, wpisują się w awanturę
polityczną którą wywołują duże miasta z PO . Apele nie mają żadnej mocy sprawczej tylko
awanturę polityczną wywołują. Władze centralne problem znają, pracują nad tym komisje.
Dziś  dostajemy  informację,  że  mamy  na  mailu  stanowisko,  nie  dostajemy  sms-a
powiadamiającego i nie było czasu aby to zweryfikować i zapoznać się. Apeluje, żeby to
dziś zdjąć z porządku. Łódź też apele  wysyłała, a teraz wyciąga rękę do rządu o pomoc
przy zawalających się kamienicach.

Radny Gabriel Grzejszczak do radnego  Stanka  - w Tomaszowie Lubelskim jest burmistrz
z PIS, i trzeba zmienić etaty pracowników z 1 na na ¾,  bo burmistrz też szuka pieniędzy
to jest realny problem.

Radna Bożenna Kozłowska- środki budżetowe na rok przyszły- brakuje sporo milionów na
wynagrodzenia nauczycieli i to nie tylko u nas, ale w innych miastach. Subwencja taka
sama, a wynagrodzenia wzrosły o 18 %. Nie mieszać polityki, bo musimy mieć pieniądze
na utrzymanie miasta. Dla mieszkańca o lokalu o pow. 50 m2 jest to podwyżka 1 zł w skali
roku.



Radny Antoni Hodak- to stanowisko jest słuszne, choć nie ma mocy sprawczej ale trzeba
próbować i trafić do ministra. Nie widzi wszczynania politycznych walk, jest tylko mowa o
problemie. Zamiast pieniactwa, radny Stanek może wykorzystać swoje znajomości z p.
Ciebiadą, p. Schreiberem. Pabianice są najważniejsze.

Radny Piotr Różycki- pan jest pracownikiem urzędu wojewódzkiego, niech się Pan umówi i
przekaże.
Do  radnego Grzejszczaka - czy jest nowym pracownikiem starostwa.

Radny  Antoni  Hodak-do  radnego  Różyckiego  -  Pan  porównuje   moje  szeregowe
stanowisko  z  najwyższą  władzą.  Gdybym  miał  takie  możliwości  tobym  je  na  pewno
wykorzystał.

Radny Gabriel Grzejszczak – tak, pracuje na szeregowym stanowisku w starostwie, brał
udział w konkursie i  spełnił wymagania  w zakresie wykształcenia i doświadczenia.

Radna Joanna Kupś- to nie jest polityczna awantura, radny Stanek był dyrektorem i wie ile
mamy dołożyć, w stanowisku nie ma  mowy o polityce, tylko ile nas kosztuje utrzymanie
szkół, te pieniądze. się  nam należą.

Radny Krzysztof Hile- do  radnego Stanka  o kamienicach w Łodzi, u nas też się zawalają i
jakby  uzależniać   to,  że  nie  występujmy  z  apelem  bo  nie  dostaniemy  pieniędzy.  Te
pieniądze o które prosimy wynikają z  zaniżonej subwencji.

Radny Włodzimierz Stanek-  do  radnego Hodaka,  subwencja  za niska,  nie  ma czegoś
takiego bo  subwencja jest przeliczana, a nie zależy od innych czynników. Apele nie mają
mocy sprawczej i wpisują miasto w polityczną awanturę  rozpoczętą przez duże miasta z
PO.

Radny Antoni Hodak-   jest za  wystąpieniem ze stanowiskiem.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski   –  piszemy,  aby  rząd  pochylił  się  nad
sposobem wyliczenia subwencji, czy apel jest zasadny ?, a  jaki inny instrument  mamy,
żeby powalczyć o środki dla miasta.

Radna Bożenna Kozłowska- apel ma sens, bo chcemy żeby subwencja nie była naliczana
na ucznia  bo np.  przy 28 uczniach  to  muszą być 2 klasy utworzone.

Radny Włodzimierz Stanek- zarzuca się nam, że nie wspieramy miasta, a dostaliśmy 10
mln zł z urzędu Marszałkowskiego, 6 mln  zł na  ul. Warszawską. Do  radnego Hodaka
zarzuca   Pan  personalne  wystąpienia,  prywata  skończyła  się  w  2015  r.  Prosi  nie
wymieniać nazwisk i  jakie pismo gdzie położyć - tak to nie działa.

Radny Piotr Różycki- jeżeli nie jest  to walka polityczna to dlaczego  kiedy M. Biegajło była
wiceprezydentem  i też subwencja nie pokrywała  wydatków to nie występowaliście do
rządu. Od 2014 r. podatki rosną w skali 9-10%, to są wypracowane  środki przez służby
skarbowe centralne, uszczelnienie systemu podatkowego.
Nie  słuchacie  naszych  głosów,  inwestycje   nie  są  perspektywiczne  i  nie  pozyskują
partnerów biznesowych.

Radny Antoni Hodak-do radnego Stanka - nie mówił o działaniach niezgodnych z prawem,



procedury należy  zachować, co nie wyklucza zwrócenia się  o poparcie.

Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  -popiera  w  pełni  stanowisko,  do  radnych  PIS
jesteście fantastycznymi politykami i i  potraficie zawinąć „kijem Wisłę”. 10 mln zł do  163
mln zł. pozyskanych w innych sposób. Moglibyśmy zrobić polityczną awanturę i zobaczyć
ile rząd  przeznacza na obsługę 500+ na następny rok, ciągłe obniżanie finansowania
gmin, cały czas trwa zrzucanie odpowiedzialności na samorządy i to domena wszystkich
rządów przez ostatnie 20 lat. Najłatwiej liczyć subwencje na dziecko,  nikogo nie interesuje
czy  będzie  stołówka  ale   my  nie  chcemy  zmniejszać  wypracowanych  standardów.
Zwiększa się  podwyżki o 15%, a subwencja  rośnie tylko o 6%, czyli 9 % brak. 
z VAT-u wszystko trafia do skarbu państwa, miasto nie ma nic. Popiera w pełni stanowisko,
brak 5 mln zł na wypłaty w  szkołach , 5  mln zł na przedszkola, 6. 800 mln  zł zmiany
podatkowe  1.629 mln zł. ulga dla  najmłodszych mieszkańców  czyli  zmiany ustawowe
kosztują nas 20 mln zł więcej. W historii  finansów miasta nie pamięta takiego tąpnięcia,
samorządy  doszły  do  granicy  wytrzymałości.  Będziemy  musieli  ciąć  jakość  życia  w
mieście,   przykład  -dożywianie  bezdomnych  w  mieście  stawka  6  zł,  a  firmy   chcą
minimum 9 zł,  wszystko idzie do góry.

Radny Piotr Różycki-w kampanii Pan apelował o większe podwyżki dla nauczycieli, zwrócił
się do radnych  o oszczędności - zmniejszenie ilości wiceprzewodniczących i ilości komisji.

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz - oczywiście tak apelował, ale jeśli niektóre grupy
zawodowe  nie  będą  odpowiednio  wynagradzane  to  nie  będzie  miał  kto  pracować.
Pracownicy w ZGM, ZDM, pracownicy MCPS, w szkołach, SM, czasami wstyd  mu że
płacimy takie pieniądze. Księgowi w szkołach składają wypowiedzenia, idą do prywatnych
firm. Nie jest w stanie zapewnić im podwyżki.

Głosowanie: za przyjęciem stanowiska–17 , przeciw-4, wstrzymało się -0. Podjęto.

Reasumpcja  głosowanie:  za  przyjęciem  stanowiska–17,  przeciw-5,  wstrzymało  się  -0.
Podjęto (zał. Nr 19 ).

PRZERWA na wniosek radnych.

Ad.11
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła   projekt uchwały     w sprawie  określenia  
wysokości stawek podatku od nieruchomości     (Zał. nr 20)   
Uzasadnienie -do projektu uchwały Rady Miejskiej w Pabianicach w sprawie uchwalenia
stawek  podatku  od  nieruchomości  na  2020  rok  Projekt  uchwały  stanowi  wykonanie
dyspozycji zawartej w art. 5 ust.1 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach
lokalnych ( Dz. U. z 2019 r. poz. 1170), w którym ustawodawca zobligował Radę Miejską
do określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
Stawki  podatku  należy  określić  dla  poszczególnych  przedmiotów  opodatkowania,
wskazanych w ww. ustawie, tj. dla gruntów, budynków i budowli. Zaproponowane stawki
podatkowe  nie  przekraczają  stawek  ogłoszonych  przez  Ministra  Finansów  w
obwieszczeniu  z  dnia  24  lipca  2019  r.  w  sprawie  górnych  granic  stawek  kwotowych
podatków  i  opłat  lokalnych  na  rok  2020  (M.P.  poz.  738).  Wysokość  stawek
zaproponowanych  na  2020  rok  wiąże  się  z  założeniami  do  projektu  budżetu  miasta
Pabianic  na  2020  rok,  zgodnie  z  którymi  dla  ustalenia  wysokości  dochodów  z  tytułu
podatku od nieruchomości należy przyjąć wzrost stawek podatkowych w oparciu o poziom
stawek określony w ww. obwieszczeniu Ministra Finansów. Z uwagi na niższe planowane
na  rok  2020  kwoty  z  tytułu  udziałów  w  podatku  dochodowym  od  osób  fizycznych,



subwencji  oświatowej  i  wyrównawczej  Miasto  zmuszone  zostało  do  poszukiwania
dodatkowych  źródeł  dochodów bieżących,  które  pozwolą  na  uzupełnienie  brakujących
kwot  na  realizację  obligatoryjnych  zadań.  Ze  względu  na  ogólne  uwarunkowania
powodujące  mniejsze,  planowane  wpływy,  o  których  mowa  wyżej,  koniecznym  jest
zastosowanie na przyszły rok stawek maksymalnych. Dodatkowo praktyka innych miast w
kraju  wskazuje,  że  już  od  lat  stosują  stawki  na  najwyższym poziomie.  Średni  wzrost
obciążenia  stawką  podatku  od  nieruchomości  od  gruntów  i  budynków  związanych  z
prowadzeniem działalności gospodarczej przy zaproponowanych stawkach 0,95 zł i 23,90
zł pokazuje załączona tabela do uzasadnienia.

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Bożenna Kozłowska przedstawiła pozytywną
opinię Komisji.

Radny Piotr Różycki-jak powiedziała radna Kozłowska, że to tylko 1 zł  podwyżki dla gosp.
domowego, pan Prezydent jest królem, ma swój dwór, własną Radę...

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski  –  prosi o merytoryczne wypowiedzi.

Radny Piotr Różycki-cenzuruje Pan moje wypowiedzi,  nie wiem czy ma Pan kompetencje.
do Prezydenta-  u  Pana brak jest   kreatywności  w zarządzaniu miastem, propaganda
sukcesu, malowanie trawy na zielono, sięganie do  kieszeni mieszkańców nie może być
deską ratunku  dla Pana porażki. Inwestycje bo to Pana inwestycje termomodernizacja
pokazuje niedoskonałości Pana rządów, brak nadzoru, reakcji itd. obecnie ta inwestycja
powinna być zakończona, a  przynosi straty, efekt końcowy straty szacowane na 10 mln zł.
Autobusy  hybrydowe   koszt  1  szt-  1,9  mln  zł,  a  900  tys.  zł  tradycyjnego,   prosi  o
porównanie jakie byłby oszczędności  w porównaniu do nowych tak samo wyposażonych
ale spalinowych. Dopłaty do transportu publicznego, jakie podjęto działania, żeby te koszty
obniżyć. Brak inwestorów, zamiast tego otwiera Pan  centrum,  jakie działania podjęto dla
rozwoju  małej  i  średniej  przedsiębiorczości,  zamiast  tego  na  Bugaju  mieszkańcy
handlujący na rynku  pytali dlaczego miał Pan czas tylko w kampanii wyborczej, a teraz już
nie. Dla rozwoju w  miastach kluczową jest  dobra współpraca z  rządem i politykami i co
Pan zrobił w tym kierunku. Niech pan zrobi analizę kadrową w placówkach.

Radny Antoni Hodak- na pewno jest  kwestią czy  ktoś przyszedł  po to, żeby pracować
dla miasta bo on  chce pracować dla miasta czy też po to by ciągle bić pianę polityczną,
Rada miejska przez niektórych  radnych traktowana  jest do bicia piany. Ta uchwała jest
trudna ma dylemat -serce i rozum. Ten fakt  podwyżki nie jest winą miasta tylko odgórnych
zasad, że kwota subwencji i podatków  jest niewystarczająca. Jest to podwyżka dla ludzi,
ma wielką nadzieję, że  podjęte stanowisko – dobre stanowisko przyniesie  skutek  i wtedy
można wrócić do starych stawek. W to głęboko wierzy.

Przewodniczący Rady  Krzysztof Rąkowski   – przed sesją odbyła się konferencja gdzie
mówiliśmy o tej decyzji, niełatwo te decyzję podjąć, ale bierzemy pełną odpowiedzialność
za miasto i jego losy, klub poprze tę uchwałę. Bo nie podjęcie  jej to pogorszenie jakości
życia  w mieście.  Intencją rządzących jest  to,  żeby  samorządy ludziom obrzydzić.  My
jesteśmy w mieście sąsiadami, robimy to dla nas, naszych dzieci, sąsiadów. Jeśli chcemy
świadczyć lepsze usługi to też takie decyzje trzeba podejmować. 

Radny  Włodzimierz  Stanek-  mówicie,  że  bierzecie  odpowiedzialność  za  miasto,   co
faktycznie  pokazaliście, o 77% wzrosły ceny za śmieci a nie głosowaliście za tym i nie
braliście  odpowiedzialności.  To  co  robicie,  a  mówicie,  nie  jest  spójne.  Jak  inwestora
chcemy przyciągnąć skoro podatki  w mieście  ustalone na maksa.



Pani  skarbnik  mówi,  że   spodziewa się  3 mln zł   zwiększonych wpływów,  a jeśli  inni
przedsiębiorcy przeniosą  się do gminy Pabianice bo tam  niższe stawki.
Zaciskanie pasa czy zaczęli  od siebie  i  w 2020 r.   też będzie wydane 30 tys.  zł  na
prowadzenie kont Facebooka Prezydenta. Wiedzieliście wcześniej, że taka sytuacja może
być  i  nie  oszczędzaliście,  dlaczego  nie  ma  strategicznego  inwestora.  Były  podatki
podnoszone  co  2  rok  symbolicznie,  aby  skorzystać  z”  janosikowego”.  Jak  chcecie
zachęcić  mieszkańców aby zostawić samochód w domu,  skoro mają być  ograniczone
kursy autobusów. Klub  jest przeciw tej uchwale- podniesienie podatków  to najprostszy
sposób.

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski- w Ksawerowie  gdzie Wicewójtem  jest  były
nasz radny  z PIS Rafał Madaj  stawki od nieruchomości,  były maksymalne już w tym
roku. Także Tomaszów, Zgierz, gdzie rządzą ludzie z PIS. Podwyżki u nas są bo nie mamy
innego  wyjścia,  żeby  sfinansować  podstawowe  zadania.  Także  stawki  za  śmieci  –  w
Ksawerowie wysokie. Wygodnie żongluje się faktami  wtedy jak to pasuje.

Radny Antoni Hodak- do  radnego Stanka- dziwi  się, że radny  mówi o kwestii odpadów
jest raczej wstydliwe bo to PIS nie  brał udziału w głosowaniu i zarzucanie  tego samego
innym  to hipokryzja. Miasto wcześniej wzięło  się za przetarg na odpady i to dało stawki
najniższe. Ceny odpadów Łódź  24 zł ,u nas 16 zł,  Ksawerów 23 zł, Lutomiersk 18 zł,
Konstantynów 19,5 zł. 

Radny Piotr  Różycki- do  radnego Hodaka-  owszem stawki  za  odpady,  ale  podwyżka
podatków  wynika  z   wcześniejszej  polityki  Prezydenta  i  inwestycjach.  Rozmowy  o
śmieciach, pan sprzeciwiał się powstaniu spalarni , a w całej Europie są ekologiczne.

Radny  Antoni  Hodak-  jest  przeciwny  bo  były  konsultacje  i  mieszkańcy  są  przeciwni
spalarni, a koszty nierealne dla miasta.

Radny Włodzimierz Stanek-  to  niech się  Pan wsłucha się w głos mieszkańców  co myślą
o podniesieniu podatków i zgodnie z tym zagłosuje.

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz – słucha dyskusji i to jest  tak jak nagrody dla
członków rządu, a samorządy i posłowie  mają obcięte pensje. Wszyscy niewinni tylko my
coś powinniśmy zrobić.
Termomodernizacja-  ciekawe  skąd  byśmy  wzięli  na  ogrzewanie  gdyby  nie  były
wymienione okna i  zrobione docieplenia, firma dopłaciła kilkanaście mln zł za opóźnienia.
CBA  i przecieki  nie ma ich, jak Państwo macie to gratuluje.
MZK -po co nam hybrydowe autobusy alternatywą były 23 letnie autobusy, może za 1 mld
zł zbudujmy spalarnię.
Potęgą miasta mogła być słynna geotermia, a jaka  jest  w Kole,  mieliśmy się na niej
wzorować.
Panatonim – procedura idzie, jest zmiana lokalizacji, firma prowadzi procedury uzyskania
pozwoleń. 
Wspieranie lokalnych przedsiębiorców -nie otwierał Heliosa, ani Tkalni.
30 tys. zł na Facebooka akurat nie było, dziś podejmiemy  decyzję na 3 mln zł , ale resztę
17 mln zł musimy znaleźć my, wszystkie wydatki promocyjne będą cięte.
 do  radnego Stanka, kiedy miał Pan  taki budżet, że brakowało 1/10 budżetu. Nigdy Pan
tak nie miał.
Dzisiaj  radny  Stanek  argumentował,  że  do  tej  pory   był  wzrost  stawek  co  2  rok
symboliczny, choć klub PIS za nimi nie głosował, to teraz mówi że to była  norma ale teraz
przytacza nasze argumenty, tak wygląda hipokryzja.



Głosowanie: za przyjęciem uchwały–15, przeciw-5, wstrzymało się -1 Podjęto uchwałę Nr
VI/174/19   (zał. Nr 21).

Ad.12
Przewodniczący  Rady   Krzysztof  Rąkowski   przedstawił    projekt  uchwały      w  sprawie  
zmieniającej uchwałę nr V/59/19   Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 20 marca 2019 r. w  
sprawie  zatwierdzenia  rocznego  planu  kontroli   Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w
Pabianicach na 2019 rok   (Zał. nr 22)   
Uzasadnienie - Uchwałą Nr V/59/19 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 20 marca 2019r.
w sprawie  zatwierdzenia  rocznego  planu  kontroli  Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w
Pabianicach na 2019 rok, zmienioną uchwałą Nr XI/150/19 Rady Miejskiej w Pabianicach
z  dnia  23  września  2019r.,  Rada  Miejska  zatwierdziła  roczny  plan  kontroli  Komisji
Rewizyjnej na rok 2019. W wyniku ustaleń na posiedzeniu w dniu 23 października 2019r.
Komisja Rewizyjna wnioskuje do Rady o umieszczenie w planie kontroli na ten rok kontroli
w  Schronisku  dla  Zwierząt  w  Pabianicach,  na  podstawie  kierowanych  do  radnych,
informacji  o  ewentualnych  nieprawidłowościach  w  kierowaniu  i  funkcjonowaniu
Schroniska.  Zgodnie z § 18 Regulaminu Rady Miejskiej  w Pabianicach,  stanowiącego
załącznik nr 3 do Statutu Miasta Pabianic, Komisja Rewizyjna przeprowadza kontrolę na
podstawie rocznego planu kontroli, zatwierdzonego przez Radę. W związku z powyższym
przedstawiam projekt niniejszej uchwały. 

Radna Monika Cieśla-  jest koniec listopada czy realne jest, żeby kontrola odbyła się w
grudniu,  będą 2 kontrole równocześnie, czy nie zrobić tego w 2020 r .

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski  – to  jest na wniosek Komisji Rewizyjnej.

Radny Piotr Różycki-  klub PIS zgłaszał apel o oszczędności w radzie, zmniejszając liczbę
komisji  i wiceprzewodniczących.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski   –  jest   Państwa  wniosek  o  powołaniu
podkomisji.

Radny Włodzimierz Stanek-  ale ona  kosztów by nie tworzyła.

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–21, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr
VI/175/19   (zał. Nr 23).

Ad.13
Przewodniczący Rady  Krzysztof Rąkowski  przypomniał :
-17.12.2019  odbędzie się wigilia miejsko – powiatowa o  godz. 15.00 w Salemie.

Ad.14
Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski   –  o  godz  16.00  zamknął  XIV  sesję  Rady
Miejskiej w Pabianicach.

Załącznik Nr 24 -teczka Komisji Uchwał i Wniosków.
Załączniki  do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Pabianicach ul. Zamkowa 16, pokój 31.

Protokółowała :                                                             Przewodniczył:

Monika Ludziejewska                                                 Krzysztof Rąkowski Strona 1


